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Protokół Nr XLIII/2018 z sesji Rady Miejskiej w Sośnicowicach z dn. 19.09.2018 

Rada Miejska w Sośnicowicach 
Sesja - Radni 

PROTOKÓŁ NR XLIII/2018 

z sesji Rady Miejskiej w Sośnicowicach 
w dniu 19.09.2018 r. 

 
Obrady rozpoczęto 19 września 2018 roku o godz. 15:00, a zakooczono o godz. 16:30  tego 
samego dnia. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności 

Przew. Rady – dzieo dobry paostwu, witam serdecznie wszystkich zgromadzonych na 
dzisiejszej sesji Rady Miejskiej. Witam Szanowną  Radę. Witam Panią Pełniąca obowiązki 
Burmistrza wraz z pracownikami. Witam gości. Szanowni paostwo otwieram XLIII sesję Rady 
Miejskiej i według listy obecności stwierdzam, iż mamy 15 radnych. 15 radnych jest 
obecnych, czyli możemy podejmowad dzisiaj prawomocne uchwały.  

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Regina Bargiel 
2. Adam Dyszka 
3. Józef Glagla 
4. Henryk Goldman 
5. Brygida Hosz 
6. Maciej Kozubski 
7. Barbara Ludwig 
8. Anna Margoś-Lisik 
9. Klaudiusz Matysik 
10. Irena Musioł 
11. Lucyna Tischbierek 
12. Maria Waliczek 
13. Andrzej Wiaderny 
14. Bernard Wilczek 
15. Małgorzata Wosiek 

Przew. Rady – przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 

2. Szanowni paostwo porządek dzisiejszej sesji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja o pracy stałych Komisjach Rady w okresie międzysesyjnym. 
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6. Zmiany w planie zadao i budżecie gminy Sośnicowice na rok 2018 
7. Przyjęcie uchwał: 

 
a) Druk Nr VII/XLIII/1/2018 projekt uchwały Nr XLIII/358/2018 w sprawie: Projektu 
„Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy 
Sośnicowice.” 
 
b) Druk Nr VII/XLIII/2/2018 projekt uchwały Nr XLIII/359/2018 w sprawie: rozpatrzenia 
petycji złożonej przez Remondis Gliwice Sp. z o.o.                                       
                                         
c) Druk Nr VII/XLIII/3/2017 projekt uchwały Nr XLIII/360/2018 w sprawie: zmiany uchwały 
Rady Miejskiej w Sośnicowicach Nr XLII/335/2018 z dnia 24 lipca 2018 r. w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej z budżetu Gminy Sośnicowice dla Powiatu Gliwickiego na realizację 
zadania polegającego na: „Remoncie drogi powiatowej nr 2934S Sierakowice- Tworóg Mały.” 
 
d) Druk Nr VII/XLIII/4/2018 projekt uchwały Nr XLIII/361/2018 w sprawie: zmiany budżetu 
Gminy Sośnicowice na rok 2018. 
 
e) Druk Nr VII/XLIII/5/2018 projekt uchwały Nr XLIII/362/2018 w sprawie: zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sośnicowice na lata 2018-2022. 

 
8. Interpelacje, wnioski i zapytania. 
9. Odpowiedzi na interpelacje wnioski i zapytania. 
10. Zakooczenie obrad. 

 
Przew. Rady- Szanowni paostwo nie będziemy teraz głosowad, bo przed chwilą wpłynął 

wniosek Komisji Spraw Społecznych o wprowadzeniu jeszcze jednej uchwały 
dotyczącej porządku dzisiejszej sesji.  Uchwała wstępnie została radnym 
przedstawiona na Komisjach, przepraszam Komisja Budżetu. Uchwała została 
wstępnie przedstawiona na Komisjach, które odbyły się w poniedziałek i teraz 
poproszę o odczytanie tego wniosku przewodniczącego Komisji i przedstawienie 
uchwały.  

 
Przew. Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego- Witam, jest to wniosek 

przewodniczącego Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego. Na podstawie 

art. 20 ust. 1a ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, w związku z § 

28 ust. 3 pkt. 3 Regulaminu pracy Rady Miejskiej będącej załącznikiem do Statutu 

Gminy Sośnicowice Komisja Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego wnioskuje o 

wprowadzenie do porządku obrad XLIII sesji Rady Miejskiej w Sośnicowicach uchwały w 

sprawie: ustalenia zasad i wysokości diet oraz wysokości zwrotu kosztów podróży 

służbowych dla przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

gminy Sośnicowice. Pod wnioskiem podpisali się wszyscy członkowie Komisji.  

 

Przew. Rady- Dziękuję bardzo. Szanowni radni pod wnioskiem podpisało się 5 osób. Jeszcze raz 

zapytam czy te osoby wyrażają zgodę.  

Pani radna Waliczek zgadza się. 
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Pan Dyszka zgadza się.  

Pan Goldman zgadza się.  

Pan Wilczek zgadza się.  

Pani Tischbierek zgadza się. 

Więc wprowadzamy do naszego porządku kolejną uchwałę o brzmieniu uchwała w 

sprawie: ustalenia zasad i wysokości diet oraz wysokości zwrotu kosztów podróży 

służbowych dla przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

gminy Sośnicowice. Pytania są? Tak, radny Kozubski. 

 

Radny Kozubski- Pytanie do przewodniczącego, czy to jest projekt uchwały przygotowany 

przez Komisję, czy przez Burmistrza?  

 

Przew. Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego- To jest projekt uchwały 

przygotowany przez Komisję.  

 

Radny Kozubski- Gratuluję. 

 

Przew. Rady- Dziękuję bardzo, czy są jeszcze jakieś uwagi? Proszę bardzo, radna Tischbierek. 

 

Radna Tischbierek- Chcę poinformowad paostwa, bo może nie wszyscy wiedzą, ta uchwała 

dotyczy sołtysów.  

 

Przew. Rady- tak w treści, będziemy czytad. Proszę bardzo, jeszcze jakieś uwagi? Nie ma uwag, 

zatem kto z radnych jest za przyjęciem proponowanego porządku obrad dzisiejszej 

sesji, proszę o podniesienie ręki do góry. Aha, przepraszam bardzo, dziękuję za 

podpowiedź. Kto jest za przyjęciem zmiany, czyli za zmianą programu, żeby wprowadzid 

dodatkowo tę uchwałę. Proszę bardzo podnieśd rękę do góry i przycisnąd klawisz na 

klawiaturze.  

 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek Przewodniczącego Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - Projekt uchwały w 

sprawie: ustalenia zasad i wysokości diet oraz wysokości zwrotu kosztów podróży służbowych 

dla przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Sośnicowice.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Przew. Rady- Czy radni życzą sobie, aby jeszcze raz odczytad porządek obrad sesji? W takim 

razie, kto z radnych jest za przyjęciem proponowanego porządku obrad dzisiejszej sesji, 

proszę o podniesienie ręki do góry i przyciśnięcie przycisku na tablecie.  
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Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Przew. Rady –  przeszła do kolejnego punkt porządku obrad. 
 
3.Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.  

  
Przew. Rady- Czy są jakieś uwagi co do protokołu z obrad poprzedniej sesji? nie ma uwag  

zatem ,  kto z radnych jest za przyjęciem protokołu z obrad poprzedniej sesji proszę o 
podniesienie ręki do  góry i naciśnięcie przycisku na tablecie. 

 
Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji..  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 
Przew. Rady –  przeszła do kolejnego punkt porządku obrad. 
 
4. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
 
Przew. Rady – przechodzimy do kolejnego punktu, czyli informacja o pracy Burmistrza w 

okresie międzysesyjnym  bardzo proszę oddaję głos Pani Burmistrz, bardzo proszę. 
 
 
 
Sprawozdanie z pracy w okresie międzysesyjnym od 24.07.2018 r. r. do 
18.09.2018 r. 
 

Pełniąca Funkcję Burmistrza – Szanowna rado, drodzy mieszkaocy, w okresie 
międzysesyjnym: 
I. Wydano  38 zarządzeń Burmistrza w sprawach: 

1. 89/2018 z dnia 23.07.2018r. w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości gruntowych 

Gminy Sośnicowice przeznaczonych do oddania w najem na czas oznaczony. 

2. 90/2018 z dnia 23.07.2018r. w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości gruntowych 

Gminy Sośnicowice przeznaczonych do oddania w najem na czas oznaczony. 

3. 91/2018 z dnia 01.08.2018r. w sprawie skrócenia czasu pracy w okresie upałów. 

4. 92/2018 z dnia 03.08.2018r. w sprawie zmiany budżetu gminy Sośnicowice na 2018 

rok. 

5. 93/2018 z dnia 06.08.2018r. w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej do 

przeprowadzenia naboru na stanowisko urzędnicze „Inspektor ds. Kadr  w Referacie 

Organizacyjnym i Spraw Obywatelskich". 
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6. 94/2018 z dnia 06.08.2018r. w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej do 

przeprowadzenia naboru na stanowisko urzędnicze  „Podinspektor ds. Obsługi Rady 

Miejskiej  w Referacie Organizacyjnym i Spraw Obywatelskich". 

7. 95/2018 z dnia 06.08.2018r. w sprawie zasad przyznania i rozliczenia dotacji celowej 

dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej z siedzibą w Sośnicowicach. 

8. 96/2018 z dnia 06.08.2018r. w sprawie zasad przyznania i rozliczenia dotacji celowej 

dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej z siedzibą w Sośnicowicach. 

9. 97/2018 z dnia 06.08.2018r. w sprawie zasad przyznania i rozliczenia dotacji celowej 

dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej z siedzibą w Sośnicowicach. 

10. 98/2018 z dnia 06.08.2018r. w sprawie zasad (polityki) rachunkowości dla zadao 

współfinansowanych ze środków Unii Europejskiej. 

11. 99/2018 z dnia 07.08.2018r. w sprawie przygotowania i przeprowadzenia 

dwuszczeblowego dwiczenia obronnego pk. "PIAST 2018". 

12. 100/2018 z dnia 09.08.2018r. w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości 

gruntowych Gminy Sośnicowice przeznaczonych do oddania w dzierżawę na czas 

oznaczony. 

13. 101/2018 z dnia 13.08.2018r. w sprawie  podania do publicznej wiadomości wykazu 

nieruchomości gruntowych niezabudowanych położonych w Sośnicowicach przy ul. 

Przemysłowej - przeznaczonych do sprzedaży w trybie publicznego nieograniczonego 

przetargu ustnego. 

14. 102/2018 z dnia 16.08.2018r. w sprawie  powołania Komisji Przetargowej do 

przeprowadzenia I publicznego ustnego przetargu nieograniczonego na sprzedaż 

nieruchomości gruntowych niezabudowanych, położonych w Sośnicowicach przy ul. 

Św. Jakuba. 

15. 103/2018 z dnia 20.08.2018r. w sprawie  powalania komisji przetargowej do 

przeprowadzenia postępowania o zamówienie publiczne w trybie przetargu 

nieograniczonego na: "Zakup samochodu strażackiego dla OSP W Sośnicowicach". 

16. 104/2018 z dnia 20.08.2018r. w sprawie  powołania komisji rozpatrującej wnioski o 

przyznanie stypendium za wyniki w nauce i osiągnięcia dla uzdolnionych uczniów szkół 

podstawowych i gimnazjum zamieszkałych na terenie Gminy Sośnicowice. 

17. 105/2018 z dnia 20.08.2018r. w sprawie  powołania komisji przetargowej        

do przeprowadzenia postępowania o zamówienie publiczne w trybie przetargu 

 nieograniczonego na: Remont cząstkowy nawierzchni bitumicznych dróg gminnych w 

 roku 2018 na terenie Gminy Sośnicowice. 

18. 106/2018 z dnia 20.08.2018r. w sprawie  powołania komisji rekrutacyjnej do         

 przeprowadzenia naboru na stanowisko urzędnicze Dyrektor Gminnego Zespołu 

Obsługi Placówek Oświatowych - pełny etat. 

19. 107/2018 z dnia 20.08.2018r. w sprawie powołania komisji przetargowej do    

 przeprowadzenia postępowania o zamówienie publiczne w trybie przetargu 

 nieograniczonego na: Termomodernizację budynku OSP w Kozłowie.  
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20. 108/2018 z dnia 22.08.2018r. w sprawie nie wykonania prawa pierwokupu 

nieruchomości. 

21. 109/2018 z dnia 22.08.2018r. w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości 

gruntowych Gminy Sośnicowice przeznaczonych do oddania w najem na czas 

oznaczony. 

22. 110/2018 z dnia 22.08.2018r. w sprawie zmiany budżetu Gminy Sośnicowice  na 2018 

rok. 

23. 111/2018 z dnia 29.08.2018r. w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości 

gruntowych Gminy Sośnicowice przeznaczonych do oddania w najem na czas 

oznaczony. 

24. 112/2018 z dnia 29.08.2018r. w sprawie powołania Komisji Przetargowej do  

przeprowadzenia I publicznego ustnego przetargu nieograniczonego na Budowę drogi 

ul. Brzozowa w Tworogu Małym. 

25. 113/2018 z dnia 29.08.2018r. w sprawie powołania Komisji Przetargowej do 

przeprowadzenia I publicznego ustnego przetargu nieograniczonego na Budowę 

oświetlenia solarnego wraz z monitoringiem terenów rekreacyjno-sportowych przy 

OSiR w Sośnicowicach. 

26. 114/2018 z dnia 29.08.2018r. w sprawie informacji o przebiegu wykonania budżetu 

gminy Sośnicowice za I półrocze 2018 roku. 

27. 115/2018 z dnia 29.08.2018r. w sprawie zmiany budżetu Gminy Sośnicowice na 2018 

rok. 

28. 116/2018 z dnia 3.09.2018r. w sprawie powołania Komisji Przetargowej do 

przeprowadzenia postępowania o zamówienie publiczne w trybie przetargu 

nieograniczonego na Budowę drogi (ul. Szkolna) w Sośnicowicach i Łanach Wielkich. 

29. 117/2018 z dnia 3.09.2018r. w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości gruntowych 

Gminy Sośnicowice przeznaczonych do oddania w najem na czas oznaczony. 

30. 118/2018 z dnia 5.09.2018r. w sprawie powołania komisji przetargowej do 

przeprowadzenia postępowania o zamówienie publiczne w trybie przetargu 

nieograniczonego na: "Remont oświetlenia kompleksu ulic: Rynek, Gliwicka, Kozielska, 

Kościuszki, Bema i Kościelna w Sośnicowicach. 

31. 119/2018 z dnia 5.09.2018r. w sprawie odpłatnego nabycia nieruchomości gruntowej 

zabudowane, 

32. 120/2018 z dnia 6.09.2018r. w sprawie powołania komisji przetargowej do 

przeprowadzenia postępowania o zamówienie publiczne w trybie przetargu 

 nieograniczonego na: Termomodernizacja budynku OSP w Kozłowie. 

33. 121/2018 z dnia 10.09.2018r. w sprawie zmiany zarządzenia nr 63/2018 z dnia 25 

maja 2018. 

34. 122/2018 z dnia 12.09.2018r. w sprawie powalania komisji przetargowej do 

 przeprowadzenia postępowania o zamówienie publiczne w trybie przetargu.

 nieograniczonego na: "Zakup samochodu strażackiego dla OSP w Sośnicowicach”. 
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35. 123/2018 z dnia 14.09.2018r. w sprawie powołania komisji przetargowej do 

przeprowadzenia I publicznego ustnego przetargu nieograniczonego na sprzedaż  

nieruchomości gruntowych niezabudowanych, położonych w Rachowicach przy ul. Do 

Groty. 

36. 124/2018 z dnia 14.09.2018r. w sprawie powołania komisji przetargowej do 

przeprowadzenia II publicznego ustnego przetargu nieograniczonego na sprzedaż  

nieruchomości gruntowych niezabudowanych, położonych w Smolnicy przy ul. 

Granicznej. 

37. 125/2018 z dnia 17.09.2018r. w sprawie odpłatnego nabycia nieruchomości 

gruntowej. 

38. 126/2018 z dnia 17.09.2018r. w sprawie powołania komisji przetargowej do 

przeprowadzenia postępowania o zamówienie publiczne w trybie przetargu 

nieograniczonego na: „Budowa oświetlenia solarnego wraz z monitoringiem terenów 

rekreacyjno-sportowych przy OSiR w Sośnicowicach". 

 

II. Przygotowano 5 projektów uchwał Rady Miejskiej. 

 

III. Ogłoszono przetarg na: 

 

1. Zakup samochodu strażackiego dla OSP w Sośnicowicach. Przetarg unieważniono z 
powodu nie spełnia warunków SIWZ przez jedną ofertę, a druga przekraczała wartośd 
środków przewidzianych w budżecie. 

2. Remont cząstkowy nawierzchni bitumicznych dróg gminnych w roku 2018, na terenie 
Gminy Sośnicowice. Przetarg ogłoszono po raz czwarty, poprzednie zostały 
unieważnione, ponieważ wartośd ofert przekraczała wysokośd środków 
przewidzianych w budżecie lub nie było ofert. Przetarg rozstrzygnięto. W przyszłym 
tygodnie zostanie zawarta umowa. 

3. Termomodernizacja budynku OSP w Kozłowie. Przetarg unieważniono nie wpłynęła 
żadna oferta. 

4. Dostawę fabrycznie nowych 2 sztuk niskoemisyjnych niskopodłogowych autobusów z 
silnikiem Diesla spełniającym normę EURO-6 dla komunikacji miejskiej w 
Sośnicowicach, przetarg unieważniono nie wpłynęła żadna oferta.  

5. Budowa drogi - ul. Brzozowa w Tworogu Małym- wpłynęły dwie oferty, w trakcie 
oceny ofert. 

6. Budowa oświetlenia solarnego wraz z monitoringiem terenów rekreacyjno-
sportowych przy OSiR w Sośnicowicach. Przetarg unieważniono oferent nie wpłacił 
wadium. 

7. Budowa drogi (ul. Szkolna) w Sośnicowicach i Łanach Wielkich - wpłynęły dwie oferty, 
w trakcie oceny ofert. 

8. Remont oświetlenia kompleksu ulic: Rynek, Gliwicka, Kozielska, Kościuszki, Bema i 
Kościelna w Sośnicowicach. 

9. Termomodernizacja budynku OSP w Kozłowie- drugi przetarg. 
10. Zakup samochodu strażackiego dla OSP w Sośnicowicach - drugi przetarg. 
11. Budowa oświetlenia solarnego wraz z monitoringiem terenów rekreacyjno-

sportowych przy OSiR w Sośnicowicach -drugi przetarg. 
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IV. W trakcie realizacji są następujące zadania: 

1. Uporządkowanie gospodarki ściekowej w Bargłówce - dokumentacja projektowa 
kanalizacji sanitarnej – Wartośd umowy 181 548 zł termin realizacji  przedłużony do 
30.12.2018 r. – negatywna decyzja wydana prze ZDW została uchylona przez WSA w 
Gliwicach, ZDW musi jeszcze raz rozpoznad sprawę. 

2. Kompleksowe uporządkowanie gospodarki ściekowej w aglomeracji Sośnicowice - 
dokumentacja projektowa kanalizacji sanitarnej dla miejscowości Sośnicowice i 
Trachy oraz projekt oczyszczalni ścieków w Trachach. Wartośd umowy 217 464 zł, 
termin realizacji  przedłużony do 30.06.2017 r. od 1 lipca 2017 r. naliczane są kary 
umowne. 

3. Wykonanie dokumentacji projektowej i uzyskanie pozwolenia na budowę kanalizacji 
sanitarnej do nieruchomości przy ul. Ceramicznej w Sierakowicach w ramach zadania 
pn. "Budowa kanalizacji sanitarnej do nieruchomości przy ul. Ceramicznej w 
Sierakowicach - dokumentacja projektowa" termin realizacji przedłużono do 
30.12.2018 r.. wartośd 7872 zł, czekamy na decyzję Starosty na pozwolenie wejście na 
prywatną nieruchomośd.  

4. Budowa ulicy Wrzosowej w Smolnicy wartośd umowy  833 617,70 zł brutto, termin 
realizacji 15.10.2018 r. 

5. Modernizacja garażu OSP w Rachowicach- projekt ,wartośd 22 000 zł, termin 
wykonania 15 czerwca 2018 r. od 16 czerwca 2018 r. naliczane są kary umowne. 

6. Budowa oświetlenia ul. Kasztanowej i Słonecznej w Rachowicach projekt – wartośd 
umowy 10 455 zł. termin realizacji do 14.12.2018 r. 

7. Budowa oświetlenia ul. Polnej w Sierakowicach – projekt, wartośd umowy 27 060 zł. 
termin realizacji do 30.11.2018 r. 

8. Budowa oświetlenia ul. Polnej w Tworogu Małym – projekt. Wartośd umowy 30 135 
zł. termin realizacji do 30.11.2018 r. 

9. Projekt i budowa przedszkola miejskiego w Smolnicy - opracowanie dokumentacji 
projektowej, wartośd umowy 78 000 zł. termin realizacji 17.08.2018 r. 
prawdopodobny termin ukooczenia 12.10.2018 r. 

10. Opracowanie dokumentacji projektowej budowlano-wykonawczej i kosztorysowej dla 
zadania pn.: "Stworzenie kompleksowego systemu publicznego transportu 
zbiorowego poprzez poprawę infrastruktury obsługi pasażerskiej w gminie 
Sośnicowice - etap II" oraz pełnienie nadzoru autorskiego. Przetarg rozstrzygnięto, 
wartośd oferty 99 630 zł termin realizacji 30.11.2018 r.  

11. Budowa sali gimnastycznej przy SP w Sośnicowicach - dokooczenie zadania wartośd 
umowy 3 793 001.42 zł termin realizacji umowy  1 lipca 2019 r.  

12. Zagospodarowanie terenu pomiędzy OSiR a Gimnazjum w Sośnicowicach - etap IV, 
termin realizacji 30.11.2018 r. wartośd umowy 1 597 265 zł 

13. Budowę oświetlenia drogowego ulicy Pod Lasem w Bargłówce wartośd umowy 84 870 
zł termin realizacji 30.10.2018 r. 
 

IV. Zakończono; 

 

1. Budowa drogi (ul. Szkolna) w Sośnicowicach i Łanach Wielkich – projekt. 

2. Budowa drogi - ul. Brzozowa w Tworogu Małym – projekt. 

3. Opracowanie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy 

Sośnicowice. 
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1. 

 

26.07.2018 

 

Gliwice 

 

Nadzwyczajne Posiedzenie Wspólników w 

PNiK 

 

2. 

 

30.07.2018 

 

Rudziniec 

Nadleśnictwo 

 

Sprawa Współpracy 

 

3. 

 

30.07.2018 

 

Trachy 

 

Jubilatka  - 90 lat Pani Anny Rakocz 

 

4. 

 

06.08.2018 

 

Kozłów 

 

Jubilatka - 90 lat Pani Rosy Mruck 

 

5. 

 

10.08.2018 

 

Katowice 

 

Sesja Zgromadzenia Górnośląsko-

Zagłębiowskiej Metropolii w Katowicach 

 

6. 

 

13.08.2018 

 

Smolnica 

 

Jubilatka - 90 lat Pani Klary Kubina 

 

7. 

 

18.08.2018 

 

Tworóg Mały 

 

Dożynki Sołeckie, dziękuję za zaproszenie. 

 

8. 

 

25.08.2018 

 

Sośnicowice 

 

Rajd na orientację KORNO . Był to  

konkurs o randze ogólnopolskiej. Dziękuję Panu 

Dyrektorowi Szkoły Podstawowej za 

udostępnienie sali. Brały tam udział osoby, które 

lubują się w takich sportach z całej Polski. 

 

9. 

 

25.08.2018 

 

Sierakowice 

 

Dożynki Sołeckie. Dziękuję za zaproszenie. 

 

10. 

 

25.08.2018 

 

Trachy 

 

Ćwiczenia strażackie 

 

11. 

 

29.08.2018 

 

Gliwice 

 

Jubilatka - 96 Lat Pani Hildegardy Król z 

Rachowic 
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12. 

 

31.08.2018 

 

Katowice 

 

Spotkanie z Dyrektorem ZDW  w sprawie 

włączenia ulicy Gliwickiej 

 

13. 

 

01.09.2018 

 

Bargłówka 

Ranczo u Marka 

 

Zawody Jeździeckie 

 

14. 

 

01.09.2018 

 

Bargłówka 

 

Krupniokfest. Dziękuję bardzo za zaproszenie. 

 

15. 

 

01.09.2018 

 

Smolnica 

 

Dożynki Sołeckie. Dziękuję za zaproszenie. 

 

16. 

 

02.09.2018 

 

 

 

Msza Święta w kaplicy Marii Magdaleny 

 

17. 

 

03.09.2018 

 

Kozłów SP 

 

Rozpoczęcie Roku Szkolnego 2018/2019. 

Przywitanie nowego dyrektora i pożegnanie Pani 

Machnik. 

 

18. 

 

08.09.2018 

 

Sośnicowice 

 

Dożynki Gminne. Dziękuję bardzo za 

zaangażowanie, poświęcony czas i trud 

przygotowań dla nas ważnej uroczystości. 

Podziękowania za plony, jesteśmy gminą 

miejsko- wiejską, więc szczególne 

podziękowania dla rolników, którzy znaleźli czas 

i zaangażowali się w nasze dożynki i brali 

czynny udział. Dziękuję bardzo sponsorom za 

złożone nagrody, którymi mogliśmy obdzielić 

członków naszego korowodu.  

 

19. 

 

10.09.2018 

 

Katowice 

 

Sesja GZM. Wyłonione zostało już logo, które 

zostało nam przedstawione. Jest to taka litera M 

z serduszkiem czerwonym. 

 

20. 

 

12.09.2018 

 

Łany Wielkie 

 

Zebranie Wiejskie 

 

21. 

 

16.09.2018 

 

Kozłów 

 

Dożynki Wiejskie. Dziękuję bardzo. 
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Przew. Rady – dziękuję bardzo. Czy radni mają jakieś pytania w związku z przedstawionym 
sprawozdaniem? Nie ma pytao, zatem kolejny punkt.  

5. Informacja o pracy stałych Komisji Rady w okresie międzysesyjnym. 

Przew. Rady – Czy któryś z przewodniczących chce zabrad głos? Proszę bardzo 
przewodniczący Komisji Rewizyjnej, proszę Pan radny Wilczek Bernard. 

Radny Wilczek- Dziękuję bardzo. Komisja Rewizyjna spotkała się dokładnie 14.08.2018 r. w 
sprawie rozpatrzenia petycji firmy Remondis odnośnie zwiększenia górnych stawek 
opłat za wywóz nieczystości stałych z terenu gminy. Chodzi tutaj o umowy podpisane 
między firmą Remondis, a firmami działającymi na terenie naszej gminy. Takich umów 
jest 4. Tak żeśmy to sprawdzili i jednocześnie chciałem poinformowad, że stawki 
przyjęte na terenie naszej gminy mieszczą się w środkowej, powiedzmy strefie tych 
opłat, jeśli chodzi o pozostałe gminy na terenie powiatu, a w niektórych sytuacjach 
wręcz są tymi najwyższymi, także Komisja jednogłośnie wnioskuje o zachowanie 
status quo jeśli chodzi o wysokośd tych opłat. Efektem tego też jest uchwała, którą 
będziemy później przyjmowali, dziękuję. 

Przew. Rady – Dziękuję bardzo. Jakieś pytania? Nie ma. Rozumiem, że to wszystko, czyli 
kolejny punkt 6. 

6. Zmiany w planie zadań i budżecie gminy Sośnicowice na rok 2018. 

Przew. Rady- Proszę zmiany w planie zadao, pan Skarbnik. Proszę bardzo.  

Skarbnik Gminy – Szanowni paostwo bardzo szczegółowo, liczny materiał w tej sprawie 
omówiłem na posiedzeniach Komisji w poniedziałek. W związku z tym, jeśli paostwo 
pozwolicie, chyba, że będą inne oczywiście wnioski, to prosiłbym o to, bym mógł nie 
powtarzad tych wszystkich zdao, które tam wypowiedziałem. Natomiast wówczas już 
sygnalizowałem, że najprawdopodobniej będziemy jeszcze wnosid jeszcze jedną zmianę, 
która jest związana z budową Sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej w Sośnicowicach. 
Otóż dostaliśmy aneks do umowy dofinansowującej z Ministerstwa Spraw Sportu i Turystyki 
tego zadania. Z tego aneksu wynika, że na planowane wcześniej 462 tysiące 100 złotych w 
tym roku, ministerstwo w tym roku da nam tylko 200, a w przyszłym 262, 100, czyli łącznie 
kwota się nie zmienia, tylko jest przesunięta i to spowodowało, że po stronie dochodów 
trzeba było to zdjąd, po stronie wydatków ministerialnych, tak to nazwę, z tą cyferką 9 też, 
ale dla zachowania wartości zadania w tym roku dołożyd te 262 tysiące po naszej stronie, 
własne. Czyli tak przejściowo musimy wydad więcej, po to by w przyszłym roku mniej. I to 

 

22. 

 

17.09.2018 

 

Kozłów 

 

Jubilatka - 92 lata Pani Elżbiety Szukalskiej. 

Wszystkim osobom, które ukończyły 90 lat, a 

których nie mogłam odwiedzić, do których nie 

dojechałam, życzę Wszystkiego dobrego. 

Dziękuję. 
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jest ta jedyna rzecz dodatkowa, o której już wspomniałem i ona oczywiście się zrealizowała. 
No oczywiście konsekwencją zmiany  budżetu w stosunku do poprzedniego stanu, jest 
zmiana WPF, bo zmienia się równowaga między dochodami, a wydatkami i przychody też się 
zmieniają. To może tyle, jeśli Paostwo będziecie usatysfakcjonowani, natomiast jeśli nie, to 
oczywiście omówię dokładnie każdą pozycję oddzielnie. Dziękuję.   

Przew. Rady- Dziękuję bardzo. Proszę pytania jakieś do pana Skarbnika. Nie ma pytao, 
dziękuję, czyli przechodzimy do kolejnego punktu. 

7. Przyjęcie uchwał:  

 
Radny Goldman odczytał treść  
a) Druk Nr VII/XLIII/1/2018 projekt uchwały Nr XLIII/358 /2018 w sprawie: Projektu 
„Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy 
Sośnicowice.” 
 
Przew. Rady- Dziękuję bardzo, jakieś pytania? Kto jest za przyjęciem uchwały  Nr 
XLIII/358/2018 w spr: Projektu „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 
obowiązującego na terenie Gminy Sośnicowice.” Proszę o naciśnięcie przycisku na tablecie i 
podniesienie ręki do góry.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk Nr VII/XLIII/1/2018 projekt uchwały Nr XLIII/358 /2018 w sprawie: Projektu 
„Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy 
Sośnicowice.”. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
 
Radny Goldman odczytał treść 
b) Druk Nr VII/XLIII/2/2018 projekt uchwały Nr XLIII/ 359/2018 w sprawie: rozpatrzenia 
petycji złożonej przez Remondis Gliwice Sp. z o.o. 
 
Przew. Rady- Czy jakieś pytania do tej uchwały? Kto z radnych jest za przyjęciem uchwały  Nr 
XLIII/359/2018 w sprawie: rozpatrzenia petycji złożonej przez Remondis Gliwice Sp. z o.o. 
Proszę o podniesienie ręki do góry i przyciśnięcie przycisku na tablecie.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk Nr VII/XLIII/2/2018 projekt uchwały Nr XLIII/359 /2018 w sprawie: rozpatrzenia petycji 
złożonej przez Remondis Gliwice Sp. z o.o. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Radny Goldman odczytał treść 
c) Druk Nr VII/XLIII/3/2018 projekt uchwały Nr XLIII/ 360/2018 w sprawie: zmiany uchwały 
Rady Miejskiej w Sośnicowicach Nr XLII/335/2018 z dnia 24 lipca 2018 r. w sprawie 
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udzielenia pomocy finansowej z budżetu Gminy Sośnicowice dla Powiatu Gliwickiego na 
realizację zadania polegającego na: „Remoncie drogi powiatowej nr 2934S Sierakowice- 
Tworóg Mały.” 
 
Przew. Rady- Dziękuję bardzo, jakieś pytania? Kto z radnych jest za przyjęciem uchwały w 
sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Sośnicowicach Nr XLII/335/2018 z dnia 24 lipca 
2018 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Gminy Sośnicowice dla Powiatu 
Gliwickiego na realizację zadania polegającego na: „Remoncie drogi powiatowej nr 2934S 
Sierakowice- Tworóg Mały.” Proszę o podniesienie ręki do góry i przyciśnięcie przycisku na 
tablecie.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk Nr VII/XLIII/3/2018 projekt uchwały Nr XLIII/ 360/2018 w sprawie: zmiany uchwały 
Rady Miejskiej w Sośnicowicach Nr XLII/335/2018 z dnia 24 lipca 2018 r. w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej z budżetu Gminy Sośnicowice dla Powiatu Gliwickiego na 
realizację zadania polegającego na: „Remoncie drogi powiatowej nr 2934S Sierakowice- 
Tworóg Mały.”.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Radny Goldman odczytał treść 
d) Druk Nr VII/XLIII/4/2018 projekt uchwały Nr XLIII/361 /2018 w sprawie: zmiany budżetu 
Gminy Sośnicowice na rok 2018. 
 
Przew. Rady- Czy jakieś pytania? Kto z radnych jest za przyjęciem uchwały  Nr XLIII/361/2018 
w sprawie: zmiany budżetu Gminy Sośnicowice na rok 2018, proszę o podniesienie ręki do 
góry i naciśnięcie przycisku na tablecie.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk Nr VII/XLIII/4/2018 projekt uchwały Nr XLIII/361 /2018 w sprawie: zmiany budżetu 
Gminy Sośnicowice na rok 2018..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 
Radny Goldman odczytał treść 
e) Druk Nr VII/XLIII/5/2018 projekt uchwały Nr XLIII/362 /2018 w sprawie: zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sośnicowice na lata 2018-2022. 
 
Przew. Rady- Dziękuję, jakieś pytania? Kto z radnych jest za przyjęciem uchwały  Nr 
XLIII/362/2018 w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sośnicowice na 
lata 2018-2022. Proszę o podniesienie ręki do góry i naciśnięcie przycisku na tablecie. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk Nr VII/XLIII/5/2018 projekt uchwały Nr XLIII/362 /2018 w sprawie: zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Sośnicowice na lata 2018-2022. 
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Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Radny Goldman odczytał treść 
f) Druk Nr VII/XLIII/6/2018 projekt uchwały Nr XLIII/ 363/2018 w sprawie: ustalenia zasad i 

wysokości diet oraz wysokości zwrotu kosztów podróży służbowych dla przewodniczących 

organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Sośnicowice. 

 
Przew. Rady- Czy są jakieś pytania dotyczące tej uchwały? Proszę radny Kozubski. 
 
Radny Kozubski- Dziękuję, dziękuję. Myślę, że wszyscy radni zdają sobie sprawę, że jest to 
uchwała oczekiwana przeze mnie. Więc może w kwestii wprowadzenia, może by trzeba było 
jednak tutaj dwa słowa wprowadzenia dlaczego tą uchwałę zmieniamy. Jak rozumie, 
przynajmniej ja, prawdopodobnie jest taki wynik kontroli tej uchwały.  
 
Radni- nie. 
 
Radny Kozubski- Chciałbym wiedzied, bo może to jest. Natomiast chciałbym tutaj, no jakby z 
jednej strony pogratulowad Panu Przewodniczącemu tej uchwały, że Komisja taką uchwałę 
zrobiła. Z drugiej strony żałuję bardzo, że te no nie wiem półtora roku temu, kiedy w tym 
temacie poprzez projekt uchwały, który składałem, chciałem wśród radnych jakby wywoład 
no dyskusję, pracę nad tym tematem, żeby stworzyd uchwałę przez wszystkich radnych, taką 
która by no wycofała, spowodowałaby wycofanie tej uchwały dotychczas obowiązującej, 
która no budzi pewne zastrzeżenia. Paostwo radni dobrze wiecie, że to było mówione na 
sesji, na którejś tam sesji, że ta poprzednia uchwała jest zaskarżona do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego, prawda odbywała się w związku z tą uchwałą, była przynajmniej, 
przyjechała kontrola RIO, więc po prostu mam delikatną  satysfakcję, że powstał dokument, 
który oczywiście gorąco namawiam, proszę zagłosowad za tym. Szkoda, że to nie powstało 
1.5 roku temu, gdyby z różnych powodów Pani Przewodnicząca i radni jakby no mówiąc 
krótko podarli i wyrzucili do kosza nawet nie chcąc porozmawiad, spokojnie porozmawiad, 
dlatego cieszę się, że jest ta uchwała, bo to nie chodzi o to, żeby powiedzmy, czy triumfowad. 
Nie, nie chodzi o to, po prostu tak rozumiałem pracę radnego, że jeżeli dostrzegam coś ,co 
było niewłaściwe czy obarczone błędem jakimś to, po to się wykonuje się pewne ruchy i 
oczekuje się współpracy też, więc jeszcze raz cieszę się, że to powstaje ta uchwała, 
oczywiście no, Komisja zaproponowała tutaj tą miesięczną dietę w wysokości 500 zł, ja już 
kiedyś, parę sesji temu kiedy tu Pani radna miała wątpliwośd, czy ja chce dobrze dla sołtysów 
to ja mówiłem, że ja będę głosował nawet za 1000 zł dla sołtysów, bo im się należy, no ale tu 
oczywiście była taka widocznie analiza możliwości czy finansowych gminy, że w uchwale 
pojawiła się ta kwota. Dobrze, że ona jest, przynajmniej tyle. Dziękuję bardzo. 
 
Przew. Rady- Dziękuję bardzo. Panie radny Kozubski, ta uchwała tak jak tu już Pan zauważył, 
że kiwamy nie, nie jest wynikiem kontroli przeprowadzonej przez RIO, ta uchwała jest 
wynikiem zaskarżenia uchwały, która przyznawała sołtysom tzw. Ryczałt miesięczny w 
wysokości 450/ 500 zł i to jakby to nazewnictwo zostało tam, no może niezbyt fortunnie 
sprecyzowane i musieliśmy się zastanowid, żeby to w jakiejś innej formie zostało sołtysom 
powiedzmy ta wysokośd jakby zrekompensowana. Jeżeli chodzi o kontrolę, która została 
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przeprowadzona to ja poproszę może potem Skarbnika w dwóch słowach, bo jeszcze nie 
mamy protokołu, z tego co wiem. Mamy protokół, tak. Wystąpienia nie ma, ale to Pan 
Skarbnik później może coś na ten temat powie, więc to jest jedynie to, żeby nie zostawid 
sołtysów, bo oczywiście z chwilą, kiedy jakby nadszedł wyrok, wypłaty dla sołtysów zostały 
wstrzymane. Żeby powiedzmy nie zostawid sołtysów, nie będących radnymi przede 
wszystkim bez jakiekolwiek rekompensaty za swoje prace, dlatego jest ta uchwała i w takich 
wysokościach, bo jak Pan dobrze rozumie budżet na ten rok jakoby jest zaplanowany, więc 
staraliśmy się utrzymad te kwoty, a będzie pora na zmianę, to na pewno nowa rada weźmie 
to pod uwagę. Czy jeszcze ktoś ma jakieś pytania?  
 
Radna Tischbierek- Tzn. ja Panu Radnemu Kozubskiemu gratuluję dobrego samopoczucia, bo 
rzeczywiście stałoby się tak, że nie podejmując tej uchwały, nie ukarałby Pan radnych 
sołtysów, tylko ukarałby Pan samych radnych, bo sołtysi do kooca naszej kadencji nie 
dostaliby już w ogóle żadnego ryczałtu. Także, Panu bardzo, bardzo gratuluję. Dziękuję.  
 
Przew. Rady- Dziękuję bardzo. Kooczę dyskusję na ten temat. Jeszcze raz odczytuję tekst 
uchwały. Uchwała w sprawie: ustalenia zasad i wysokości diet oraz wysokości zwrotu 
kosztów podróży służbowych dla przewodniczących organów wykonawczych jednostek 
pomocniczych Gminy Sośnicowice. Kto z radnych jest za przyjęciem tej uchwały, proszę o 
podniesienie ręki. Głosujemy, a pytanie jeszcze ? To proszę bardzo. Proszę mikrofon włączyd, 
bo nie słychad.  
 
Radny Kozubski- Ja mam pytanie do Pana mecenasa, ponieważ mam przeświadczenie, 
powiedzmy na ile to moja wiedza pozwalała to przeanalizowad, że w tym 2013, wcześniej 
2011 roku, kiedy była tego typu uchwała głosowana moim zdaniem doszło do złamania 
prawa i żeby dzisiaj też nie doszło do złamania prawa przy głosowaniu, ja mam takie pytanie 
czy Pani przewodnicząca powinna wyłączyd z głosowania osoby bezpośrednio 
zainteresowane skutkiem tej uchwały ? Bo tak chyba mówi przepis, że muszą się, że tak 
powiem, nie wiem jaki to zwrot prawny dokładnie, odsunąd od głosowania osoby, które, dla 
których to rodzi, ci radni dla których to rodzi pewien skutek. Prosiłbym o opinie czy to ma 
znaczenie, czy nie ma znaczenia?  
 
Radca prawny- Szanowny Panie radny, w mojej ocenie jednak uchwała nie dotyczy 
bezpośrednio konkretnego radnego, a w takiej sprawie radny ma obowiązek wyłączyd się. 
Nie ulega wątpliwości, że faktycznie podjęcie uchwały wpływa na wysokośd diet radnych 
bądź też przewodniczących jednostek wykonawczych, organów jednostek wykonawczych, 
natomiast gdyby iśd tym trybem Panie radny, no to w przypadku podejmowania uchwały w 
sprawie wysokości diet dla radnych nikt z paostwa nie mógłby głosowad. W związku z 
powyższym nie widzę takiej konieczności.  
 
Radny Kozubski- dziękuję.  
 
Przew. Rady- Dziękuję bardzo. Czy jeszcze jakieś pytania? Proszę tam naciskad i zgłaszad się. 
Proszę bardzo radna Ludwig.  
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Radna Ludwig- Pan mecenas w tej chwili używa zwrotów radni, dotyczy ta podwyżka 
radnych, przecież żaden z nas radnych, żadnej podwyżki diet nie dostał, czy ja źle 
zrozumiałam Pana wywód?  
 
Radca prawny- Podałem przykład, proszę Panią, oczywiście że uchwała nie dotyczy radnych. 
Dotyczy tak, jak wskazuje treśd uchwały przewodniczących organów wykonawczych 
jednostek pomocniczych. Odnosiłem się tutaj do pytania Pana radnego Kozubskiego, że 
gdyby przyjąd za zasadną tą argumentację, to też wszyscy radni musieliby się wyłączyd nad 
uchwałą w sprawie wysokości diet, tylko w tym zakresie.  
 
Radna Ludwig- dziękuję. 
 
Przew. Rady- Czy jeszcze? Nie. W § 1 tej uchwały wyraźnie napisano, że przewodniczącym 
organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy Sośnicowice w nawiasie sołtysom i 
przewodniczącemu rady mieszkaoców, czyli Pani, która tu w Sośnicowicach, jakby pełni tę 
funkcję, bo to miasto, czyli przewodnicząca Rady Mieszkaoców, dotyczy to tych osób. Czy 
jeszcze są jakieś pytania i wątpliwości? Możemy przystąpid do głosowania? Kto z radnych jest 
za przyjęciem uchwały w sprawie: ustalenia zasad i wysokości diet oraz wysokości zwrotu 
kosztów podróży służbowych dla przewodniczących organów wykonawczych jednostek 
pomocniczych Gminy Sośnicowice. Proszę o podniesienie ręki do góry i przyciśnięcie 
przycisku na tablecie.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk Nr VII/XLIII/6/2018 projekt uchwały Nr XLIII/363 /2018 w sprawie: ustalenia zasad i 
wysokości diet oraz wysokości zwrotu kosztów podróży służbowych dla przewodniczących 
organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Sośnicowice.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Przew. Rady- To była nasza ostatnia uchwała, czyli przed nami kolejny punkt naszej sesji. 
 
8. Interpelacje, wnioski i zapytania. 
 
Przew. Rady- Proszę bardzo o zgłaszanie się radnych, kto chce zabrad głos na dzisiejszej sesji. 
Czyli odczytuje: Radny Glagla, Radny Kozubski, Radna Tischbierek, Radna Ludwig, proszę o 
wsparcie dla radnej Ludwig, bo coś tam się nie wyświetla. Czy jeszcze ktoś? Mamy zamknąd 
listę rozumiem. Czy ktoś z gości? Pan Kołodziej, Pan Dyrektor Klyszcz. Czyli zamykamy listę 
pytających. Udzielam głosu radnemu Glagli. Proszę bardzo. 
 
Radny Glagla- Pani przewodnicząca, wysoka rado. Taka moja rola już, od czasu do czasu na 
temat bezpieczeostwa w naszej gminie, bo życie idzie do przodu i ciągle coś się dzieje. To już 
II kadencja, kiedy zgłaszałem od czasu do czasu temat wywracających się drzew przy drogach 
przebiegających przez lasy. Dużo było tych zgłoszeo, dużo interpelacji. Dziękuję radnemu 
Leszkowi Kołodziejowi, bo ale to już było naprawdę niebezpiecznie w Rachowicach, kiedy 
spadł buk, urwał się na wysokości 6 / 7 metrów, spadło gdzieś koło 6/7 metrów znowu na 
całą szerokośd drogi, potężny pieo buka. To ważyło kilka ton. Zmiażdżona została bariera 
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ochronna przy drodze. Dzisiaj znowu mamy nieszczęście, bo już tym razem zostało drzewem 
takim potężnym przygnieciona kabina tira. Na szczęście mamy dużo szczęścia, chyba w 
naszej gminie, bo nie stał się wypadek taki, że przygniotło, zrobiło kogoś kalekę, czy 
przygniotło samochód osobowy. Cieszy mnie to bardzo, bo jest odpowiedź ze starostwa, 
odpowiedź na interpelację radnego Leszka Kołodzieja i 25.09 o godz. 9: 00 idę na takie 
spotkanie Komisji wyznaczonej przez Starostwo Powiatowe, bo ja już kiedyś, bo nie 
pamiętam tego czy to było na początku tej kadencji, czy gdzieś tam poprzedniej, że miał byd 
dendrolog, badacz drzew i miał przyglądnąd się wszystkim drzewom przy drogach. Czy to 
zostało zrobione, nie wiem. W każdym bądź razie cieszy mnie to, bo tych drzew, naprawdę są 
takie okresy powiania lekkiego wiatru jak dzisiaj, nie ma sztormu żadnego, a powiało lekko i 
poleciało potężne drzewo. Te drzewa, przejeżdżacie przez lasy, Szanowni paostwo zgłaszajcie 
to, bo nie dośd, że są pochylone drzewa całe, to wiszą konary uschłe połamane gdzieś i 
czekają tylko na nieszczęśnika, który gdzieś tam będzie się przemieszczał drogą. Także bardzo 
też proszę, jak przechodzicie, jeździcie, zgłaszajcie takie sytuacje. Dziękuję bardzo.  
 
Przew. Rady – Dziękuję bardzo. Czy ktoś chce teraz udzielid jakiejś odpowiedzi? Nie. Czyli 
zapraszam radnego Kozubskiego.  
 
Radny Kozubski- Dziękuję za głos. Ja z taką sprawą, która się też wpisuje w słowa tutaj kolegi 
radnego Glagli, odnośnie bezpieczeostwa. Także zwracam się również kolego radny, 
ponieważ no mam nadzieję, że kolega będzie również w przyszłej kadencji działał w organach 
gminy, więc może to też coś w tej sprawie będzie mógł mi, znaczy mieszkaocom pomóc. Otóż 
zgodnie z pewnymi ustaleniami, które temat który poruszyłem na Komisji Spraw Społecznych 
w tej chwili uzyskał pewne zmaterializowanie. I w związku, po tych ustaleniach pragnę 
przekazad na ręce Pani Przewodniczącej Komisji pisemną prośbę podpisaną przez ponad 70 
mieszkaoców Sierakowic, a dotyczącą przejazdu ciężkiego transportu drogą osiedlową przy 
blokach mieszkalnych w Sierakowicach przy ulicy Kozielskiej 3 i 5. Zwracam się z tym 
wnioskiem do Komisji Spraw Społecznych oraz pozostałych radnych o podjęcie takich działao 
zobowiązujących Burmistrza Sośnicowic do rozwiązania tego uciążliwego dla mieszkaoców 
naszej gminy problemu. Do tego pisma załączam podpisane przez właśnie mieszkaoców taki 
wniosek, czy pismo, które pozwolę sobie odczytad. My mieszkaocy bloków przy ulicy 
Kozielskiej 3 i  nr 5 w Sierakowicach zwracamy się z prośbą o pomoc w rozwiązaniu bardzo 
dla nas uciążliwej sprawy przejazdu tuż przy naszych blokach kilkunastu, a nawet 
kilkudziesięciu tirów dziennie do Zakładu przemysłowego zlokalizowanego na działce nr, no 
numer działki 448/49. Ciężkie samochody przejeżdżające należącą do gminy Sośnicowice 
działką nr 447/49 po zdewastowanej nawierzchni bezpośrednio pod naszymi oknami emitują 
nieznośny hałas i uciążliwe drgania. Dodatkowo w deszczowe dni samochody te zostawiają 
na drodze, z której korzystamy ogromne ilości błota, które z kolei w dni suche, słoneczne 
zamienia się w tumany kurzu uniemożliwiającego nam otwieranie okien, a także np. suszenie 
prania na zewnątrz. Należy podkreślid, że działka numer 447/49 została nabyta odpłatnie 
przez gminę w celu jak wynika z uzasadnienia Uchwały Rady Miejskiej w Sośnicowicach, nr 
uchwały  prawidłowego zagospodarowania drogi dojazdowej budynku wielorodzinnego. 
Gmina w dalszym ciągu ponosi prawdopodobnie opłaty z tytułu użytkowania wieczystego, a 
zatem równie istotna jest ochrona majątku gminy Sośnicowice, czyli naszego jako jej 
mieszkaoców, chodzi o zaprzestanie dewastacji tej infrastruktury drogowej, która tam ulega 
degradacji. Należy nadmienid, że poprzednie kilkanaście lat dojazd do tej odrębnej 
nieruchomości przemysłowej obywał się zgodnie z ustaloną dla niej służebnością z 
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pominięciem obecnie gminnej działki nr 447/49. Prosimy o podjęcie niezwłocznych działao 
zakazujących przejazdu tirów pod naszymi blokami oraz doprowadzenie do ustaleo, do 
ustawienia znaków drogowych odpowiednich dla drogi osiedlowej, a przede wszystkim 
znaku strefa zamieszkania, znaku ograniczającego tonaż pojazdów. Gmina Sośnicowice jako 
właściciel tej nieruchomości to jest działki nr 447/49 określa szczegółowe zasady korzystania 
z niej i Gmina winna w tych działaniach opierad się na uchwalonym niedawno Miejscowym 
Planie Zagospodarowania Przestrzennego, który nie przewiduje dla terenu tej działki 
zagospodarowania w postaci terenów komunikacyjnych. Tego typu działka w miejscowym 
planie nie ma przeznaczenia komunikacyjnego, a zatem jest tylko lokalnym dojściem, dlatego 
też pozwalam sobie tutaj na dzisiejszej sesji przedłożyd, to coś my tam ustalili, powiedzmy 
ten plan działania dla, do Komisji, ale jednocześnie jest to sprawa która, no będzie pewno 
wymagała, czy będzie potrzeba żeby większośd radnych, że tak powiem, no też się przychyliła 
do tych pewnych działao, dlatego pozwoliłem sobie tutaj to odczytad. Dziękuję ślicznie.  
 

Przew. Rady – Dziękuję bardzo. I zapraszam Panią Ludwig.  

Sołtys Sierakowic zwróciła uwagę, że jest to również dojazd do pól ciągników rolniczych, że 
przejeżdżają tamtędy traktory i przyczepy rolnicze.  

Przew. Rady – Dziękuję bardzo. W tym temacie na pewno, jest taka potrzeba?  

Radny Kozubski- Oczywiście, Pani Sołtys 4 lata temu składałem wniosek o uznanie tej drogi 
jako drogi dojazdu do pól, ale mówię o tej drodze w tamtą stronę i oczywiście mówimy tu o 
pewnych ograniczeniach, ale tak jak się stosuje dla wielu, wielu miejscach, gdzie się daje 
tonaż i nie dotyczy dojazdu do pól, maszyn rolniczych, dojazdów do posesji, czy coś takiego, 
więc to proszę się nie obawiad, bo na pewno ja już 4 lata temu wiedziałem, że należy 
usankcjonowad tam możliwośd dojazdu, bo tam nie ma drogi, nie ma działki, więc to, że to 
się dzisiaj odbywa, jakby nie powiem nielegalnie, no w jakiś sposób zwyczajowo tam jest 
utarta droga, ale w każdym razie na pewno to działanie o które wnioskują mieszkaocy nie 
jest w jakikolwiek przeciwko tym rolnikom, bo tak jak mówię, ja już 4 lata temu składałem 
wniosek do organów gminy, o to właśnie żeby już w planie nawet zaznaczyd tam jako droga 
dojazdu, także proszę się nie obawiad na pewno tam się nic złego nie stanie dla rolników.  

Przew. Rady – Dziękuję bardzo. Wniosek wpłynął na pewno będzie jakieś rozstrzygnięcie i na 
pewno wszyscy będą zadowoleni. Proszę radną Tischbierek.  

Radna Tischbierek- No, ja akurat chciałam też powiedzied o tym drzewie, które dzisiaj  się 
wywaliło, rzeczywiście dziwi mnie fakt, że jakiś półtora miesiąca temu było obcinane takie 
wielkie drzewo, a to drzewo stało dosłownie niecałe 2 metry od tego, też uschnięte i po 
prostu tam nikt nie reaguje na takie nasze, jak my tam dzwonimy, już pomijam to, że kiedyś 
Pan Burmistrz Stronczek się zawsze ze mnie śmiał, że użyłam takich słów niecenzuralnych, że 
w koocu przyjechali i usunęli te drzewa, ale to jest śmieszne, że oni wycinają przy drodze, ale 
stoi to drzewo, które wiadomo, że może spaśd na drogę bo jest nad tym, oni to drzewo 
zostawiają, bo ono nie leży wg. nich w pasie drogi, ale jak ono spadnie, to ono jest w pasie 
drogi i to jest takie, nie wiem jak to załatwid, z kim to załatwid do kogo się dzwoni, to każdy 
normalnie nas traktuje, czy nie wiem, czy może dawad te pisma przez gminę, dawad pisma 
do Pana Sosny, a Pan sosna będzie wysyłał do nich, może to jakiś lepszy skutek będzie, no 
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mam nadzieję, że jak będzie ta delegacja z tego powiatu i będzie oglądad te drogi to również 
pójdzie na te drogi wojewódzkie, nie tylko powiatowe i się tym zainteresuje. Bo naprawdę to 
jest tragiczne, no przecież gołym człowiek okiem widzi a oni normalnie nas traktują trochę 
tak z buta. Druga sprawa to tutaj Pani powiedziała, że ZDW, że sąd administracyjny przychylił 
się do wniosku projektantów, że ta kanalizacja powinna iśd w tej drodze wojewódzkiej i teraz 
co będzie jak oni się znowu nie zgodzą. Czy jest jakaś szansa na tą kanalizację w Bargłówce 
czy nie? Dziękuję.  

Przew. Rady – Dziękuję bardzo i zapraszam Panią radną Ludwig. 

Radna Ludwig- Proszę paostwa ja mam dwie sprawy. Szanowni paostwo, włodarze naszej 
gminy, ja bardzo proszę w imieniu nas wszystkich i w imieniu rodziców naszych malutkich 
dzieci, małe dziecko to jest nasza przyszłośd, żeby pochylid się nad sprawą rozbudowy 
przedszkola, filialnej części przedszkola gminnego w Sośnicowicach, budynek mieści się w 
Trachach. Pięknie się to wszystko zaczęło, była Komisja, jest zgoda, na rozbudowę i tak dalej, 
i tak dalej. Wiem, że są różne procedury, które mogą to przyśpieszyd i ja myślę, że jeżeli 
Paostwo okażecie, nie wiem już teraz będę na taką łzawą nutę, odrobinę serca i zaczniecie 
szukad jakiejś pomocy to może i ten projekt szybciej się zrobi, może szybciej przystąpi się do 
pracy. Ja wiem, że niektóre sprawy my mucimy tak, jak plewy bez przerwy jedno i to samo. 
Paostwo powiecie, że rozmawialiśmy o tym bardzo dużo na Komisjach w Sośnicowicach, 
przepraszam w poniedziałek. Wierzę w to mocno, że ta sprawa na pewno nabierze tempa, 
myślę że w przyszłym roku w 2019 uda się już do tych pięknie wyremontowanych, 
zaadoptowanych pomieszczeo zaprosid nasze maluchy. Rodzice naprawdę na to czekają, 
czekają na kolejne przedszkole, które będzie pracowało przez 9 h. Także jeszcze raz zwracam 
się do paostwa z ogromną, z ogromną prośbą. I jeszcze raz nawiążę do tematu, który już też 
omawiałam w poniedziałek odnośnie dzików w gminie Sośnicowice. Proszę paostwa powiem 
tu szerzej, bo na sesji mieszkaocy słuchają tego, o czym my tu rozmawiamy, że temat dzików 
jest znany w Gminie Sośnicowice. Tutaj i władze naszej gminy i tu ukłony w stosunku do Pana 
Dyrektora Sawczuka, który pięknie dba tam, przepraszam, że pozwalam sobie na taką 
prywatę, o tą dolinkę w Sośnicowicach, która jest systematycznie wykaszana, ale Panie 
Dyrektorze dziki przeniosły się na lewą stronę ulicy Kozielskiej i po mojej, przepraszam, że tak 
się chwalę tą prywatą, interwencji w biurze Zarządzaniu Kryzysowym w Gliwicach, notabene, 
jest tam bardzo, bardzo sympatyczny Pan, który za wszelką cenę chce pomóc. Pan próbuje 
nawiązad kontakt z Panem myśliwym, który jest wyznaczony w ramach losowego jakiegoś 
wybierania poprzez konkurs, żeby się z nim spotkad. Pan, tak jak mówiłam był proszę 
paostwa u nas w tamtym tygodniu, między godziną 13:00, a 14:00. No i chciał zobaczyd jak to 
dziki spacerują po ulicach, teraz już jestem naprawdę taka troszeczkę, mówię z ironią, po 
ulicach Sośnicowic. No proszę paostwa, zwykły obywatel ma kłopoty przejśd z jednej strony 
na drugą, bo taki jest ruch i gdzie tu w tych godzinach oczekiwad, żeby się pojawił, pojawił 
dzik. Więc Pan Duda, pozwolę sobie użyd jego nazwiska, bo tak się przedstawia próbował 4 
razy, jeszcze wczoraj do mnie dzwonił koło godziny 20:00, spotkad się z, przynajmniej 
usłyszed się powtórnie z Panem myśliwym, niestety żadnych, nie można z nim nawiązad 
żadnego kontaktu. Kolega Matysik pozwoli, że powiem to o czym mówił w poniedziałek. 
Proszę paostwa nie uciekniemy od problemu dzików, dlatego że pojawiła się w lasach 
tworogowskich wataha wilków. A tam gdzie jest wilk, wygoni wszystko na zewnątrz to, co się 
da i jeżeli my się tymi dzikami nie zajmiemy teraz, nie potraktujemy tego, brzydkie słowo 
może, ale poważnie. Przychodzi miesiąc październik, dzieci zaczną chodzid na nabożeostwa 
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różaocowe, jest duży ruch pieszych wtedy na ulicy Raciborskiej, no proszę paostwa na pewno 
ja bym się nie chciała spotkad z dzikami, a co dopiero dzieci. Nie wiem, czy mamy jakieś 
narzędzie w ręce, żeby zmusid tego pana myśliwego, żeby chociaż przyjechał, to tutaj 
pooglądad, żeby wykazał chęd dobrej woli na współpracę. Ja to nie mówię w swoim imieniu, 
ja mówię to w imieniu tych wszystkich osób, które ten problem nagłaśniają. Mówią o tym, 
zwracają się i tu jeszcze muszę powiedzied, że Pan z zarządzania kryzysowego mówi, że tak 
się podzielił się ze mną taką informacją, że urząd gminy też dba, troszczy się o te sprawy i 
żeby to jakoś rozwiązad, ale ja jeszcze też swoją prośbę wnoszę do tego, może jakoś 
wspólnymi siłami uda nam się nie wiem te dziki przeprowadzid do gminy Rudziniec, czy coś z 
nimi zrobid, ale żeby nas przestały nękad. Bardzo Paostwu dziękuję.  

Przew. Rady – Dziękuję bardzo. Szanowni radni zapraszam kolejnego gościa teraz, oddaję 
głos Panu Radnemu Powiatowemu Leszkowi Kołodziejowi.  

Radny powiatowy Kołodziej- Dzieo dobry paostwu, Wysoka Rado, Pani Przewodnicząca, Pani 
Burmistrz. Chciałbym kilka minut paostwu zająd. Otóż wiele się dzieje w powiecie, w gminie. 
Trwają zebrania wiejskie w naszej gminie. Rozpoczęły się od Łan, a także one są związane 
powiem tak, z budową budżetu na 2019. Podobnie jest w powiecie u nas. W gminie wygląda 
to troszeczkę inaczej, ponieważ mamy zebrania, zebrani zgłaszają jakieś wnioski. Poprzez te 
zebrania do gminy, dokładnie do Burmistrza, do Rady, co chcieliby mied zrealizowane, jeżeli 
chodzi o swoje sołectwa za pośrednictwem swoich radnych, a także sołtysów z tytułu jest to 
tak procedowane. Natomiast w powiecie jest troszeczkę inaczej, bo tam zasadniczo wnioski 
składają radni, a także poszczególne Komisje, chce powiedzied, że ten nabór wniosków jakby 
się zakooczył i wniosków jest złożonych 64, z tego oczywiście do realizacji pójdzie tylko 
kilkanaście wspomnę tylko króciutko o tym, że złożyłem 4 wnioski dotyczące gminy 
Sośnicowice. Jeden dotyczył ulicy Nowowiejskiej w Trachach, wiem że złożył taki sam 
wniosek Pan Józef Kruczek jako radny, ja też złożyłem również wniosek o dokooczenie 
zadania pt. Budowa ciągu pieszo- rowerowego w Smolnicy, trzeci mój wniosek, który 
złożyłem to dokooczenie krótkiego odcinka budowy chodnika w Łanach pomiędzy Lipową, a 
Kasztanową, a także jeszcze jeden wniosek dotyczący może jakby już nie drogowych spraw, 
ale powiat ogarnia także takie zadanie jak Dom Pomocy Społecznej w Sośnicowicach i tam 
tez pojawił się wniosek mojej Komisji w której pracuję, czyli Komisji Zdrowia, a dotyczy I 
etapu termomodernizacji tego budynku, troszeczkę osób mieszka na terenie gminy 
Sośnicowice, tam pracuje. Wiemy, że jest to obiekt znany i piękny księcia Raciborskiego, 
pochodzącego z XVIII wieku i on systematycznie jest przez powiat też remontowany. Od 
dachu, poprzez stolarkę, teraz przyszedł czas na termomodernizację. Oczywiście, powiat się 
tam stara o środki zewnętrzne, ale póki co ten I etap jest tam przewidziany na przyszły rok. 
Zobaczymy jak to się tam będzie wszystko toczyd. Kilka zdao jeszcze chciałem powiedzied 
odnośnie takich drobnych spraw, nawiązad do wypowiedzi Pana radnego Glagli, który 
wspomniał o mojej interpelacji, którą złożyłem na jego prośbę, zresztą w powiecie, a dotyczy 
przeglądu wszystkich dróg- mówię o powiatowych przebiegających przez lasy. Na ten mój 
wniosek wyznaczono dwa terminy, to jest 24.09. i 25.09 gdzie powiat prosi o to, aby ktoś z 
przedstawicieli, nas radnych, czy też wyznaczonych osób się tam pojawił, żebyśmy wspólnie 
to obejrzeli, ponieważ napisałem w tym wniosku, żeby dokonad oceny powiedzmy 
dendrologicznej, czyli kogoś kto się na tym zna obejrzy takie drzewo to wie czy jest ono 
chore, czy jeszcze wytrzyma, bo chodzi o to, tak jak tutaj było wspomniane, dzisiaj wypadek 
w Bargłówce, a nie ma jeszcze jakiś warunków trudnych. Wyobraźcie sobie paostwo, że 
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drzewa jeszcze mają liście, spadają deszcze, powierzchnia pod drzewami robi się coraz 
miększa. Lekki wiatr, a nie powiem że spadnie śnieg no i nieszczęście gotowe jak się takie 
drzewo przewróci, a kanwą tego mojego wniosku było zdarzenie o którym mówił Pan Józek 
w Rachowicach no i rzeczywiście tamta barierka, jakby ktoś jechał jest tak zgięta, że to jest 
nie do wiary. Jedna rzecz jeszcze o której chciałem wspomnied to na prośbę Pani sołtys w 
Tworogu interpelowałem w sprawie zabudowy lustra na styku ulic wiejskiej i poprzecznej. 
Pierwotnie otrzymałem odpowiedź negatywną. Zrobiono mi zdjęcie, znaczy nie mojej osobie, 
a tego miejsca, pomylono miejsce. Naprostowałem, że nie o to miejsce chodzi. Dostałem 
odpowiedź 17.09, dzisiaj mamy 19.09 a pani sołtys mówi, że to lustro u zbiegu tych ulic już 
jest zamontowane, także chciałem się tym podzielid z paostwem, bo tam rzeczywiście jak się 
przejeżdża od strony Sierakowic w kierunku Tworogu i chce jechad w prawo, albo w lewo- 
stoimy na rogu płotu, nie widad w lewo za skarby świata. I były tam już zdarzenia, a nie 
powiedziałem kiedy datowo,  natomiast wskazałem, że były, te warunki bezpieczeostwa 
chcielibyśmy poprawiad ciągle w gminie, dlatego jest ta zgoda. Oni co prawda piszą, że 
termin realizacji jest przewidywany do 12.10, ale jak Pani Sołtys tutaj mi powiedziała przed 
sesją już zostało zabudowane. Tyle. Dziękuję bardzo.  

Przew. Rady – Dziękuję bardzo. I zapraszam Pana Dyrektora Grzegorza Klyszcza. Proszę 
bardzo. 

Pan Klyszcz- Dziękuję bardzo za głos. Proszę paostwa ja pozwolę sobie zabrad paostwu 
chwilkę, ponieważ chciałem zdementowad plotki, jakie pojawiły się na mój temat w ciągu 
ostatnich miesięcy w Sośnicowicach. Ta plotka to przede wszystkim taka, że Dyrektor Klyszcz 
ukradł pieniądze z budżetu gminy. Otóż, proszę paostwa żadnych pieniędzy z budżetu gminy 
nie ukradłem, żadnych pieniędzy na moim prywatnym koncie lewych się nie pojawiło, oprócz 
tych, które należały się z tytułu wynagrodzenia. I takie plotki, takie pomówienia, to po prostu 
zwykłe świostwo. Ja przepraszam paostwo za te słowa tutaj na sesji, ale twarz się ma tylko 
jedną, tak naprawdę i nie pozwolę żeby takie informacje na mój temat się pojawiały, które są 
po prostu nieprawdą. Jest to również okazja żeby paostwu wyjaśnid, jak na czym polegały te 
zmiany w budżecie na rok 2018, jeżeli chodzi o gminę. Otóż drodzy paostwo problem pojawił 
nam się, tzn. pojawił się w styczniu, ale wynikł już w październiku. Jak zawsze GZOPO 
przygotowywało razem z dyrektorami szkół i przedszkoli projekty budżetu na kolejny rok. 
Takie projekty przygotowaliśmy, notabene to też istotna informacja, od lat projekty budżetu 
jako całościowe podpisywał dyrektor GZOPO, wcześniej ZUZiK-u i takie były składane do 
urzędu i takie projekty złożyłem w październiku. Do wszystkich szkół i przedszkoli, a w tym 
samym czasie moja główna księgowa wysyłała pliki elektroniczne do urzędu z tymi samymi 
projektami budżetu. Jednego nie wysłała, popełniła czeski błąd, jednego nie wysłała. O tym, 
że brakuje nam jednej placówki dowiedzieliśmy się dopiero w styczniu, kiedy budżet został 
opublikowany. No i wtedy zaczęliśmy się zastanawiad w jaki sposób tą sprawę załatwid, 
razem z główną księgową, razem z panem Skarbnikiem ustaliliśmy, że poszukamy 
oszczędności w budżetach pozostałych szkół i przedszkoli, aby to jedno z przedszkoli mogło 
w miarę normalnie funkcjonowad, więc w GZOPO poszukaliśmy tego na rachunkach, a 
później ja osobiście z każdym z dyrektorów szkół i przedszkoli, gdzie takie cięcia 
proponowaliśmy rozmawiałem. I to niewątpliwie drodzy paostwo formalne uchybienie, bo to 
była rozmowa, a nie wniosek formalny na piśmie. Natomiast praktyka naszej gminy 
wieloletnia wskazywała na to, że to nie jest nic niezwykłego. W roku np. 2017 i to z własnego 
podwórka wiem jako dyrektora gimnazjum o tym, że z budżetu gimnazjum zostały zdjęte 
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ponad 517 tysięcy na modernizację boiska przy szkole, ja dowiedziałem się tutaj na sesji 
podczas procedowania już tych zmian budżetowych, więc nie było to nic niezwykłego, że 
tego rodzaju sytuacje zdarzają się niekoniecznie formalnie na piśmie, więc to niewątpliwie 
drodzy paostwo uchybienie, ale na pewno  nie kradzież. W protokole kontroli, jaką 
przeprowadzono w GZOPO w czerwcu tego roku możecie znaleźd paostwo informację, 
gorąco odsyłam do lektury tego protokołu, m.in. informacje od dyrektorów szkół i 
przedszkoli, gdzie były te cięcia. Niemal wszyscy dyrektorzy potwierdzili, że taka rozmowa się 
odbyła i te zmiany nastąpiły za ich zgodą, więc nie było tu tego rodzaju sytuacji, że było to 
robione poza plecami dyrektorów szkół i przedszkoli. I to drodzy paostwo jest ten jedyny 
problem, który tutaj się pojawił. Ta formalna dokumentacja, której nie było, powinna byd, ale 
tak jak mówię wcześniej ona też się specjalnie nie zdarzała. Drodzy paostwo mam taką 
gorącą prośbę, bo paostwo jesteście radnymi z wieloletnim doświadczeniem i myślę, że 
większości tego nie trzeba przypominad, że dotknęło mnie to osobiście. Proszę się 
zastanowid, gdzie jest źródło tych informacji, tych plotek. Skąd paostwo o tym wiecie,  że 
dyrektor Klyszcz coś ukradł, coś komuś zabrał, jakieś pieniądze sprzeniewierzył i bardzo bym 
prosił, żeby to obiektywnie na to patrzed. Ja pracowałem w gminie Sośnicowice przez 6 lat i 
przez 6 lat pracowałem tutaj na swoje imię. Nie wiem, czy w paostwa ocenie dobre, czy też 
nie, w ocenie części rodziców moich uczniów gimnazjalistów, części urzędników, 
współpracowników myślę, że nie wypadałem najgorzej. W ocenie pana poprzedniego 
Burmistrza Pana Stronczka myślę, że również nie. Przykładem może byd ta inicjatywa, która 
pojawiła się tuż po moim zwolnieniu za którą bardzo dziękuję, ale nie miałem jak, nie byłem 
autorem tej inicjatywy, gdzie ponad 200 ludzi zwróciło się z takim pismem do pani pełniącej 
funkcję Burmistrza, żeby niekoniecznie mnie z tej pracy zwalniad, ale to zupełnie odrębny 
temat, więc bardzo bym prosił paostwa żeby jednak ten obiektywizm zachowad i żeby te 
plotki, które się pojawiają przynajmniej sprawdzid z drugiej strony jakie jest ich źródło i czy 
faktycznie było tak jak było, albo było inaczej. Dziękuję bardzo, ale mam nadzieje, że macie 
paostwo jakieś pytania w tej sprawie.  

Przew. Rady – Dziękuję bardzo. Może ktoś z radnych chce skorzystad z okazji. Proszę bardzo 
Pani radna Hosz.  

Radna Hosz- Po pierwsze nie wiem skąd takie informacje, że pan dyrektor ukradł pieniądze, 
o tym nigdy nie było mowy, a po drugie myśmy się spotykali właściwie od lutego i za każdym 
razem, jeszcze oficjalnie nie było wiadomo, że jaka to jest kwota, skąd ta kwota jest i za 
każdym razem było inne wytłumaczenie, czy pan dyrektor mówił, że w tym momencie były 
przekazane pieniądze na remont przygotowania sal pod zerówkę w szkole podstawowej w 
Sośnicowicach, no okazało się to nieprawdą, ze względu na to, że ta sala już było wiadomo w 
listopadzie, że ta sala nie będzie przygotowywana, bo zerówka zostaje w przedszkolu i 
podobne pytania pojawiły się na kolejnym naszym spotkaniu Komisji Spraw Społecznych już z 
dyrektorami, czytałam dokładnie czytałam ten protokół, który był pokontrolny i tam w tym 
protokole jest napisane, że niestety dyrektorzy szkół wprowadzili Komisję Spraw Społecznych 
w błąd, nie mówiąc o tym, że z ich konta zostały przesunięte pieniądze na przedszkole w 
Sierakowicach konkretnie. Wystarczyło wtedy, jak myśmy się spotykali od lutego, 
wystarczyło powiedzied proszę paostwa, no po prostu ludzka pomyłka, nie poszedł taki 
dokument, nie poszło to i musieliśmy gdzieś pieniądze znaleźd. Wystarczyło wtedy to 
powiedzied, a ja myślę, że nie byłoby żadnego problemu dalej, bo człowiek jest istotą mylną, 
może się pomylid, ale też bardzo się liczy to, że można się do błędu przyznad i tylko i 
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wyłącznie o to chodziło i szkoda, że właśnie wtedy tego nie zostało, myśmy się właściwie od 
lutego do czerwca chyba spotykali co drugi miesiąc jako Komisja Spraw Społecznych właśnie 
związana z sytuacją w szkołach i nie tylko szkołach, bo interesowała nas reforma jak się to 
dzieje i tak dalej i wtedy wystarczyło powiedzied, po prostu powiedzied poszło nie to co 
trzeba, tym bardziej jak wiedzieliście o tym od października, tym bardziej wtedy i nie byłoby 
problemu, natomiast tak jak powiedziałam, to co pan tutaj mówi, że są rozsiewane plotki, że 
pan pieniądze ukradł ja nie wiem, ja się z taką plotką nie spotkałam. Czuję taki niesmak w tej 
sytuacji, bo nigdy nikt z nas nie mówił o tym, że pieniądze zostały ukradzione. Po prostu 
przeniosły się, zostały w jakiś sposób przeniesione z jednego konta na drugie i nie wiem w 
jakiej formie to było zrobione natomiast powiem tak, że informacje o tym, że te pieniądze 
gdzieś tam skąd dyrektorów są wzięte to nie padało tylko z jednej strony, ale te informacje 
docierały do nas w styczniu z innych stron również i tak jak powiedziałam wypadało, 
wystarczyłoby na pierwszym spotkaniu, czy na tym spotkaniu jak wtedy spotykaliśmy się 
wszyscy dyrektorzy, my Komisja Spraw Społecznych i dyrektorzy, po prostu powiedzied nie 
poszło w formie elektronicznej i trzeba było tą lukę, żeby znaleźd pieniądze na tą placówkę, 
trzeba było po prostu załatad, czy tą formę znaleźd. Tyle i ja myślę dawno temu byłaby temu 
ukręcona głowa i nic dalej by się nie działo. Przynajmniej jak żeśmy rozmawiali w ramach 
naszych komisji o tym, żeśmy twierdzili i tak żeśmy mówili w ogóle, jak wtedy by był jasny 
sygnał, że coś takiego jest w życiu dalej by sytuacja nie poszła ani myślę pod kątem kontroli, 
bo tutaj kontrolę narzucała Pani Burmistrz, ale nawet myślę i pod kątem kontroli Komisji 
Rewizyjnej, pod tym kątem. Dziękuję bardzo, to tyle, co chciałam powiedzied.  

Przew. Rady – Dziękuję bardzo. 

Pan Klyszcz- Ja tylko jeszcze sprostowanie, bo chodziło o to drodzy paostwo, że o tym, że jest 
taki problem dowiedzieliśmy się w styczniu, nie w październiku. Gdyby to był październik to 
na fazie projektu byłaby sprawa załatwiona, a to był styczeo, więc już było po uchwale.   

Przew. Rady – Dziękuję bardzo. Ja myślę, że tak zaraz. Ja myślę, że plotkami naprawdę, no 
nie wiem przykro nam, że do Pana takie plotki docierają, ale ja osobiście też takiej plotki nie 
słyszałam przynajmniej nigdy w radzie czegoś takiego nie było, nikt nigdy nie mówił o jakiś 
pieniądzach, które gdzieś tam zniknęły, jeżeli ten to po innych działach, rozdziałach i tak 
dalej, ale to jest wszystko kwestia wewnętrzna, także ten. Teraz Pani Burmistrz prosiła, 
proszę.  

Pełniąca funkcję Burmistrza- Niejako zostałam tutaj przywołana jako ta osoba, która podjęła 
niewłaściwą decyzję pełniąc funkcję Burmistrza, ponieważ jak Pan Grzegorz powiedział 
wszyscy mieli do Pana zaufanie oprócz mnie. Powiem tak, ja Pana szanuję jako osobę i 
zawsze tak będzie, ale jeśli chodzi o pełnienie swojej funkcji ja stoję tutaj na straży i będę 
pilnowała przede wszystkim porządku i uczciwości. Swoje zdanie popierałam protokołem 
kontrolnym oraz wystąpieniem pokontrolnym. Pan, ja mogę tutaj w tym wystąpieniu 
pokontrolnym mam w pierwszym wniosku napisane, że: za powyższą nieprawidłowośd 
ponosi główny księgowy GZOPO, natomiast w następnym za powyższą nieprawidłowośd 
ponosi dyrektor GZOPO, w następnym za powyższą nieprawidłowośd ponosi dyrektor GZOPO 
i następną za powyższą odpowiedzialnośd ponosi dyrektor GZOPO. Na wszystkie 4 punkty 
wyszło, że tą odpowiedzialnośd ponosił Pan, a ja jeśli chodzi o zwierzchnośd mam tylko nad 
Panem, że tak powiem możliwośd zatrudnienia lub nie dyrektora. Został również tutaj 
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przywołany temat Pana Skarbnika, Pana Leszka z którym Pan ustalał niejako rozwiązanie tej 
trudnej sytuacji. Przeprowadziliśmy wiele wspólnych, naszych rozmów i Pan Leszek mówił 
mi, że on o danej sytuacji nic nie wie, więc tutaj już jest jakaś sprzecznośd. No mam tutaj 
również odwołanie do Pana radnego Glagla, jego żona jest głównym księgowym w GZOPO i 
kiedy popełniła błąd, czy powiedziała mężowi czy nie, czy miał tego świadomośd czy nie, to 
już zostawiam Paostwu, więc nie mogę dopuścid do tego, że ktoś kłamie mnie w żywe oczy, 
tak przysłowiowo to powiem zwłaszcza, że protokół ujawnił, że zmiany które pojawiły się w 
budżecie przypadały na 1.01.2018 roku, tak mówi data, co świadczyłoby o tym, że informacja 
o błędzie została już przekazana, czy ujawniona pod koniec roku 2017 w momencie 
uchwalenia budżetu. Ja Panu życzę powodzenia w dalszej karierze i pracy, no przepraszam, 
ale razem współpracowad nie możemy. Dziękuję.  

Przew. Rady – Dziękuję bardzo, jeszcze radny Wilczek.  

Pan Klyszcz- Ad vocem, bo ja proszę paostwa nie przyszedłem po to, aby prosid o 
przywrócenie do pracy, absolutnie nie. Nie mam takiego ani celu ani zamiaru. Pani jako mój 
pracodawca mogła podjąd taką decyzję i nie mam co do tego żadnych wątpliwości, ani 
pretensji. Jako kierownik jednostki jestem odpowiedzialny nie zależny czy błąd jest mojej 
głównej księgowej czy mój, to i tak jest mój. Główna księgowa jest moją podwładną, więc za 
to odpowiadam, jakby konsekwencje nie są głównym problemem i tematem. To bardziej 
chodzi o to, że błędy jakie powstały to błędy raczej ludzkie, a nie jakieś perfidne zagrania, 
które miały spowodowad to, że się wzbogacę.  

Pełniąca funkcję Burmistrza- Tu chodziło tylko o to, żeby przyjśd powiedzied, a nie taid.  

Przew. Rady – Dziękuję bardzo, czy radny, proszę.  

Skarbnik Gminy– Ja chciałbym bardzo krótko, ale jednak z samej procedury tworzenia 
budżetu i potem czegoś co nazywa się planem finansowym jednostek wynika, że pomimo że 
te plany finansowe noszą datę 01.01., bo obowiązują od 1.01 ale są tworzone tak naprawdę 
dopiero w II połowie stycznia, więc ta kwestia wyniknęła pod koniec stycznia dopiero. Po 
uchwalonym budżecie i po przekazaniu jednostkom informacji jakie kwoty ogólne, bo budżet 
uchwala się nie w kwotach dla poszczególnych szkół, czy przedszkoli tylko w kwotach 
łącznych w odpowiednim dziale, rozdziale i paragrafach łącznych, bo tutaj padały różne daty. 
Kwestia ta wyniknęła pod koniec stycznia. To wszystko.  

Przew. Rady – Dziękuję, proszę radny Wilczek. 

Radny Wilczek- Ja tylko jako przewodniczący Komisji Rewizyjnej, chciałem tylko powiedzied, 
że Komisja Rewizyjna rozpoczęła kontrolę w kierunku jak gdyby realizacji wniosków 
pokontrolnych i tutaj akurat ten element żeśmy już sprawdzili, że jest realizacja, że tak 
powiem została dokonana, a analizujemy powiedzmy jeszcze sposób tworzenia tego budżetu 
i też mamy takie pierwsze wnioski odnośnie jednak, powiedzmy jakby to delikatnie 
powiedzied wewnętrznych, wewnętrznego szkolenia dyrektorów, sposobu tworzenia tego, 
żeby po prostu mieli trochę większą świadomośd jak ten budżet jest stworzony, bo nie do 
kooca to funkcjonuje tak jak powinno, ale to powiedzmy, ta kontrola jeszcze trwa, także jak 
podsumujemy całośd tej kontroli, bo jeszcze mamy w planie po prostu zająd się też 
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placówkami oświatowymi pod kątem zatrudniania nauczycieli itd., jak zakooczymy tą 
kontrolę wtedy konkretne wnioski przedstawimy Radzie.  

Przew. Rady – Dziękuję bardzo. Jeszcze tu miałam prośbę Pana dyrektora Sawczuka, tak 
jeszcze w kwestii dzików może, bo on tu tak się bardzo zaangażował osobiście, to może nam 
coś więcej powie.  

Dyrektor Sawczuk- Proszę paostwa, chciałem powiedzied Pani Ludwig, że nie wypłoszyłem 
dzików. Również odwiedzają oczyszczalnię mimo, że jest to wykoszone tak to wygląda. Bez 
przerwy ślemy pisma do starostwa poprzez urząd i ja informuję, rozmawiałem z tym panem 
o którym tutaj dzisiaj była mowa  z tego sztabu w tamtym tygodniu oraz ostatnio obiecał mi 
odpowiedź co będzie dalej, nie odpowiedział. Z tymi myśliwymi, którzy mi mają robid ten 
odstrzał też mamy ten kontakt raz odbierają, raz nie odbierają telefonów. W jednej sytuacji 
kiedy mój konserwator powiadomił, że dziki są, to się okazało, że jeden Pan jest sam więc nie 
może przyjechad, podobno byli, ale dzików nie było. Natomiast koło oczyszczalni są wyraźne 
ślady znowu. Wiem, że Pani Szykowska jeszcze przed urlopem ponownie napisała do 
starostwa takie pismo dosyd już mocne, cisza jest. Powiem więcej w dożynki miałem 
przyjemnośd przez chwilę rozmawiad z Panem starostą Dombkiem, poprosiłem go, żeby po 
prostu w koocu zainteresowali się tymi naszymi dzikami, tym naszym problemem. Również 
mi obiecał, no niestety jest dalej cisza. Dziękuję. 

Przew. Rady – Dziękuję bardzo. Czyli rozumiem, że możemy przejśd do kolejnego punktu. 

9. Odpowiedzi na interpelacje wnioski i zapytania. 

Przew. Rady – Zabiera głos Pani Burmistrz. Proszę.  

Pełniąca funkcję Burmistrza- Może tak po kolei. Do Pana radnego Kozubskiego oczywiście 
nad tematem już pracujemy i wiele rozmów na ten temat było prowadzonych. Mam 
nadzieję, że dojdziemy w koocu do jakiegoś sensownego porozumienia. Mam nadzieję, że 
będzie to z korzyścią dla mieszkaoców, ale i również dla rolników, jak i no będzie na to 
wszystko pozwalało prawo. Jeśli chodzi o usuwanie drzew, które nie znajdują się w pasie 
jezdni, w pasie drogi powiatowej, czy wojewódzkiej no to w tym momencie takie drzewo 
rośnie najczęściej nadleśnictwo odpowiada za te drzewa, więc będziemy również prosid. 
Będzie to pewnie kolejny temat na współpracę, abyśmy przede wszystkim w tych wrażliwych 
miejscach zadbali o bezpieczeostwo. Jeśli chodzi o kanalizację w Bargłówce to tam wyrok 
WSA nakazał, aby ZDW ponownie rozpatrzył tą prośbę. Natomiast ZDW odpowiada, że nie 
otrzymało jeszcze tego postanowienia z WSA i teraz jest, że tak powiem piłeczka po stronie 
Zarządu Dróg i czekamy na ich odpowiedź. Ja mam nadzieję, że tam główna linia kanalizacji 
pobiegnie, ponieważ wiąże się to nie tylko ze względu na koszty ekonomiczne 
przeprowadzenia tylko jednej nitki, nie dwóch równoległych, ale myślę, że przyśpieszy to 
również pracę. Natomiast, jeśli chodzi o rozbudowę przedszkola w Trachach do Pani Ludwig 
to przeznaczyliście jako radni 20 tysięcy na projekt, który wykazywałby możliwości 
zagospodarowania tych pomieszczeo, które znajdują się w budynku na Trachach. Okazuje się 
po otwarciu przetargu, że te 20 tysięcy jest za mało. Dlatego musieliśmy dołożyd w tych 
zmianach budżetowych o których mówił w poniedziałek Pan Leszek, Pan Skarbnik, była 
mowa o dodaniu tych 5 tysięcy. Taka jest procedura, to nie jest żadna opieszałośd z naszej 
strony, gdyby tych pieniędzy było, tak żeśmy przecież zakładali, paostwo jako radni też żeście 
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się na to zgodzili, że te 20 tysięcy na taki projekt powinien byd wystarczający, ale jak życie 
pokazuje, no niestety nie. Jeszcze odniosę się do tego co mówiła Pani Basia odnośnie 
przedszkola i tych, bo tu teraz Pani nie podjęła, ale mówiła Pani również o przedszkolu, o 
głosach rodziców którzy nie dostają się do przedszkola w Sośnicowicach. Ja tutaj nadal 
podtrzymuje te stanowisko, że jest potrzeba rozbudowy przedszkola w Sośnicowicach na 
ulicy Szprynek. Jeśli chodzi o dziki to widzimy, że sprawa jest dzika i że mało jest osób, które 
chcą wziąd sprawy w swoje ręce i mam nadzieję, że jakaś wspólna współpraca, dobry dialog 
tak jak Pani podejmuje z zarządzaniem kryzysowym przyniosą jednak skutki i ten leśniczy 
pojawi się tutaj u nas wczesnym rankiem albo pod wieczór i pan z tego co wiem, to Pan 
Henryk wszystkie wymogi, które sobie życzył pan leśniczy spełnił, więc wystarczyło tylko 
trochę dobrej woli. I to właściwie wszystko. Dziękuję.  

Przew. Rady – Dziękuję bardzo, czy są jakieś odpowiedzi? Może Pan Skarbnik jeszcze, proszę 
bardzo.  

Skarbnik Gminy- Tak, to właśnie, bo główne pytanie brzmiało czy dzisiejszy projekt uchwały, 
a w zasadzie już uchwała, bo została przegłosowana jest wynikiem przeprowadzonej kontroli 
przez RIO i tutaj oczywiście odpowiedź brzmi nie. Dlatego, że protokół i kontrola, która była 
przeprowadzona, skooczyła się pod koniec sierpnia, a orzeczenie sądu dotyczące tej uchwały 
jest z początkiem września. W każdym razie kontrola prawie dwutygodniowa na ten moment 
jest zakooczona protokołem, ale po jego treści wynika, że w zasadzie nie wiem czy w ogóle 
będzie wystąpienie, bo jeżeli nie ma najmniejszych nawet zastrzeżeo, nawet najmniejszych. 
To jest, ja tu 25 lat pracuje i takiego protokołu w którym kompletnie nic by kontrolujący nie 
napisali, że było źle, a kontrola była przeprowadzona od 2013 do sierpnia 2018 roku w 
zakresie zasad i kontroli prawidłowości wypłat diet zarówno dla radnych, bo też zostali objęci 
jak i sołtysów tak popularnie mówiąc bez nazywania ich zgodnie z ustawą i najmniejszego 
nawet zastrzeżenia. W związku z tym pozwoliłem sobie też powiedzied, że jednak to nie jest 
wynik kontroli ten projekt przedłożony przez komisję, a efekt wyroku sądowego. To tyle, 
dziękuję. 

Przew. Rady- Dziękuję bardzo, ja rozumiem, że to wszystko na dzisiejszej sesji. Zamykam XLIII 
sesję Rady Miejskiej w Sośnicowicach. 

10. Zakooczenie obrad. 

Przewodniczący 
 

Rada Miejska w Sośnicowicach 
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